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Inleiding 
Geacht College, Beste raadsleden, fractieassitenten en andere aanwezigen, 

Niet zo heel lang geleden vroeg ik in één van de debatten voor de verkiezingen 
of u iemand kent die moeilijk rond kan komen of iemand die meer zorg nodig 

heeft dan dat hij of zij krijgt. Ook vroeg ik of u iemand kent die op zoek is naar 

een betaalbare woning en niet in onze gemeente terecht kan. 
 
Onderwerpen als armoede bestrijding, zorg en toegankelijkheid, duurzaamheid, 

wonen en werk zijn voor de Partij van de Arbeid belangrijk, omdat wij vinden dat 

iedereen mee moet kunnen doen in de samenleving en de hulp moet krijgen die 

nodig is. Uiteraard hoort daar ook bij dat actieve verenigingen en vrijwilligers 

behouden moet worden. Zij zijn het cement in onze samenleving en daar moeten 

wij zuinig op zijn. 

De afgelopen periode is er voor wat betreft de Partij van de Arbeid te veel over 

stenen en geld gesproken! Dat gezegd hebbende moeten wij ook constateren dat 

het college langzaam aan steeds meer oog heeft voor de samenleving waar 

dingen gebeuren, die wellicht meer vragen dan een koude berekening en waar 

naast financiën ook andere sociale maatregelen voor getroffen moeten worden, 

zodat iedereen mee kan doen in onze samenleving. Voorbeelden hiervan zijn het 

besef dat er goedkope woningen moeten komen, geïnvesteerd moet worden in 

de sociale structuren (verenigingen, wijkopbouw, ouderenzorg). Deze stappen 

juichen wij als partij toe, want het is nu de tijd om het over mensen te laten 

gaan, maar dat vinden we ons inziens nog onvoldoende terug in de 

voorjaarsnota die voor ons ligt. 

 

Programma Bestuur 
In het programma Bestuur lezen we dat het accent van “zorgen voor” naar 

“zorgen dat” verschuift. Op zich niets mis mee en ook de toezegging dat het 

college zorgt dat er een basisniveau is en een vangnet voor hen die er niet zelf of 

samen uitkomen is een prettige gedachte. Alleen wat betekent dit voor degene 

die hiervan gebruik moeten maken? Is dit basisniveau en vangnet voldoende om 

in de samenleving mee te kunnen blijven doen, voor de inwoners die hier om 

welke reden dan ook gebruik van moeten maken? 



We lezen dat het college de inwoners steeds meer gaat stimuleren om met 

initiatieven te komen, maar ook dat de inwoners steeds meer 

verantwoordelijkheden over nemen die nu bij de gemeente liggen. De vraag of 

wij hier met zijn allen, gemeente en inwoners, klaar voor zijn, is wat ons betreft 

nog niet positief te beantwoorden. 

De eerste initiatieven zijn gestart en de spreekwoordelijke inkt is net droog of we 

willen al met nieuwe verre gaande initiatieven komen. Voor de fractie van de 

Partij van de Arbeid gaat dat op dit moment te snel. Laten we eerst kijken hoe 

het gaat met de ingezette initiatieven en kijken waar we die kunnen verbeteren, 

duidelijker kunnen maken, maar vooral toetsen of de inwoners het begrijpen en 

op de juiste manier worden meegenomen in het proces. 

De burgerbegroting is voor de fractie van de Partij van de Arbeid nu nog een 

brug te ver. Laten we eerst uitzoeken of dit iets is waar de mensen aan toe zijn, 

voor we van alles overhoop halen en daarna concluderen dat we er niet aan toe 

zijn of dat de verschillen hierdoor onwenselijk groot worden in onze samenleving. 

Eerst zorgen dat het stimuleringsbeleid goed is ingevoerd en verenigingen en 

andere belanghebbende er mee over weg kunnen en daarna kijken of er nieuwe 

veranderingen noodzakelijk en wenselijk zijn. 

Wij begrijpen dat het een trend is om vol in te zetten op democratische 

vernieuwingen, zoals actief burgerschap en burgerbegroting, maar dat wil niet 

zeggen dat we de samenleving hiermee moeten  overspoelen. De inwoners 

moeten in dergelijke processen meegenomen worden en misschien wel aan de 

tekentafel uitgenodigd worden. 

Er komen nog veel meer dingen op de gemeente af. Als voorbeelden noem ik de 

Omgevingswet en de Energietransitie. Het is dan goed om te vermelden, dat 

scholing en training van ambtenaren een bijzonder aandachtspunt is in deze 

veranderende situatie, maar ook voor de veranderingen in onderwijs, zorg en de 

samenleving. 

Als laatste willen wij, ondanks dat vooruitgang op het elektronisch gebied niet te 

stoppen is en ook voordelen biedt, het college op het hart drukken om ook 

rekening te houden met de ouderen en de digibeten in onze samenleving. 

Vooruitgang kan en mag niet betekenen dat mensen afhaken of erger nog in 

problemen komen omdat ze niet op tijd kunnen reageren of aanvragen in kunnen 

dienen voor bijvoorbeeld noodzakelijke ondersteuning. 

Tussenconclusie 

Voorzitter, tijd voor een tussenconclusie en hier komen de volgende 

spreekwoorden aan te pas als “Bezint eer gij begint” en “Haastige spoed, is 

zelden goed”, maar de tussenconclusie is neem de tijd en neem de raad en 

inwoners mee met uw plannen. Er is geen enkele reden om overhaast 

vernieuwingen door te voeren. 

 



Programma Maatschappij 
Bijdragen aan een vitale Duivense samenleving, die veerkrachtig, flexibel, 

gezond, menselijk, zelfredzaam en maxibaal leefbaar is. Dat is het 

programmadoel van het Programma Maatschappij. Het klinkt mooi, maar wij 

kunnen ons er maar lastig een voorstelling van maken wat dit betekent. 

In de toelichting lezen we dat het uitgangspunt de eigen kracht van inwoners, 

bedrijven en verenigingen is. Gelukkig lezen we ook dat inwoners die (tijdelijk) 

niet in staat zijn zelf regie over hun eigen leven te voeren van de gemeente 

passende zorg en hulp krijgen om waardevol en zelfstandig aan de samenleving 

deel te nemen. 

Dit is een passage waar wij ons voor een zeer groot deel in kunnen vinden. Als 

hier wordt bedoeld dat de passende zorg passend is voor degene die het betreft, 

zodat hij of zij zo goed mogelijk wordt geholpen, dan kunnen wij daar in mee 

gaan. Zoals al eerder gezegd deze periode willen wij dat het over mensen gaat 

en niet over stenen. 

We zijn ook blij dat het “vangnet” voor de kwetsbare in onze samenleving in 

stand wordt gehouden en wordt versterkt. Of ons dit ver genoeg gaat moet nog 

blijken. Er is naar onze mening nog veel te doen, zeker op het gebied van 

armoedebestrijding, zorg en toegankelijkheid. Er worden stappen gemaakt, zoals 

het toegankelijk maken van diverse openbare gebouwen, maar, voorzitter, u 

begrijpt dat wij dit kritisch blijven volgen. 

Tussenconclusie 

Voorzitter, mijn tweede tussenconclusie. Ondanks dat wij ook in dit programma 

zien dat gelden voor stenen worden begroot, zijn wij licht positief en monitoren 

wij het Programma Maatschappij. Waar wij dat nodig vinden komen wij met 

verbeter voorstellen. 

 

Programma Omgeving 
Het Programma Omgeving bevat een aantal nieuwe en uitdagende onderwerpen. 

Zoals de  Circulaire Economie, woningbouwprogramma Duiven, de nieuwe 

Omgevingswet en in deze raadsperiode de start van de doortrekking van de A15. 

Belangrijke onderwerpen, waarbij voor de toekomst van onze gemeente de 

Circulaire Economie en duurzaamheid en de implementatie van slimme en 

duurzame oplossingen voor de boeg staan. Het Aardgas vrij maken van onze 

gemeente is wellicht nog de grootste uitdaging die ons staat te wachten. Er zijn 

er meer maar ik wil ze ook gezien de tijd die ik heb niet allemaal opnoemen en 

bespreken. 

Wel wil ik het volgende aankaarten. In oktober 2017 heeft de fractie van de 

Partij van de Arbeid vragen gesteld over de voortgang van de aanleg van de 

fietstunnel in de Zuidsingel. De hoofdvraag is of de aanleg van de fietstunnel 

uitgevoerd kan worden volgens het amendement dat aangenomen is op 3 

oktober 2016 met betrekking tot de totale kosten van de aanleg  die ten laste 

van de gemeente Duiven komen. Inmiddels zijn we bijna 2 jaar verder en is er 



nog steeds onduidelijkheid, nut en noodzaak zijn verdwenen en het stuk Duiven 

– Zevenaar en Zevenaar -Duiven, voldoet op geen enkel kruising aan de 

voorwaarde dat de fietsers op de snelfietsroute voorrang hebben. 

Helaas lezen wij in de voorjaarsnota dat het college door wil gaan met de 

voorbereidingen voor de fietstunnel. Samen met de Provincie wil het college € 

2,25 miljoen gemeenschapsgeld over de balk gooien om een tunnel te plaatsen, 

die nog steeds de snelfietsroute niet tot een snelfietsroute maakt. Ik wil de 

andere partijen en het college oproepen om gezamenlijk naar een elegante 

oplossing te kijken, zodat we deze fietstunnel kunnen schrappen.  Ik hoor graag 

van u of u hiertoe bereid bent. 

Een ander punt dat ik nog naar voren wil brengen is de gebiedsaanpak Rijksweg 

Duiven. Tijdens de behandeling van de begroting in november 2017 hebben wij 

als fractie van de Partij van de Arbeid aangegeven, dat als het gaat om de 

Rijksweg en de aanpassingen daarbij, wij  een en ander wat bescheiden 

uitgevoerd willen hebben. Wij waren toen na de eerste presentatie niet overtuigd 

van de noodzaak van de aanpassing voor de Rijksweg. Volgens ons heeft u dat 

toen ook niet aangetoond. Recent heeft het college de plannen verder uit de 

doeken gedaan en moeten wij  hierover nog met elkaar in debat gaan. Ondanks 

dat technische vragen nog moeten worden beantwoord, blijven wij, na de 

Politieke Avond waarin het voorstel in een Ronde tafel is besproken, vooralsnog 

bij ons het standpunt dat de noodzaak niet is aangetoond en dat € 3,2 miljoen 

aan gemeenschapsgeld niet voor de gebiedsaanpak Rijksweg Duiven gebruikt 

moeten worden. 

Tussenconclusie 

Voorzitter, een laatste tussenconclusie.  We staan voor enorme uitdagingen op 

zowel sociaal en financieel gebied maar ook op het gebied van omgeving, 

woningbouw en infrastructuur. Wij moeten juist nu met een goede visie voor de 

toekomst komen. Slim omgaan met de middelen en plannen niet lostrekken 

vanuit hun samenhang met andere plannen, maar juist het complete plaatje 

blijven bekijken. Projecten zonder nut of noodzaak moeten we niet doorzetten en 

kritisch blijven over de uitgestippelde route. Niet bang zijn om plannen naar 

aanleiding van voortschrijdend inzicht te wijzigen. 

 

Samenvattend en concluderend 
Alles samenvattend en afrondend vindt de fractie van de Partij van de Arbeid dat 

er een redelijke voorjaarsnota voor ons ligt. Wij vinden toch dat het in onze 

gemeente nog steeds te veel over stenen gaat en te weinig over de mensen. Wij 

kijken de komende tijd verder waar wij vinden dat aanpassingen voorgesteld 

moeten worden en gaan daarover met u het gesprek aan. Indien nodig komen 

wij met initiatiefvoorstellen of wij komen met amendementen en/of moties 

tijdens de behandeling van de voorjaarsnota in 2019. Voor vanavond dienen wij 

geen amendementen en/of moties in, maar als ik alles zo bekijk is het maar de 

vraag of iedere Duivenaar gelukkiger wordt van de, door het college, 

voorgenomen maatregelen. 

Tot zover. 


